
Zápisnica 

  

Zo zasadnutia Komisie kultúry, regionálneho rozvoja, cestovného ruchu a propagácie mesta 
pri  Mestskom zastupiteľstve v Kežmarku konaného dňa 21.11. 2024  o 14.00 hod. v zasadačke MsÚ. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program: 
 

1. Otvorenie 
2. Informácie o kultúrnych podujatiach počas letnej sezóny 
3. Plánovanie kultúrnych aktivít na najbližšie obdobie 
4. Zhodnotenie letnej turistickej sezóny a príprava zimnej  sezóny 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
1. Otvorenie 

 
Zasadanie Komisie kultúry, regionálneho rozvoja, cestovného ruchu a  propagácia mesta 

otvoril predseda pán Ing. Vojtech Wagner, všetkých prítomných členov a hostí privítal, zároveň 
oboznámil s programom zasadnutia komisie. 
 
 
2. Informácie o kultúrnych podujatiach počas letnej sezóny 

 
Pani Mgr. Elena Smrigová prítomných oboznámila o podujatiach, ktoré sa konali počas sezóny. 

V poradí 32. ročník EĽRO. Záujem o festival rastie, zúčastnilo sa v priemere 120 remeselníkov, 1 200 
účinkujúcich a desiatky tisíc návštevníkov. Počas festivalového trojdnia na festivale sa zúčastnili popri 
domácich folkloristoch folkloristi z piatich krajín - Českej republiky, Poľska, Maďarska, Talianska a zo 
Srbska. Koncerty rôznych skupín a kapiel. Úspešná bola výstava Kežmarských sedmových karát 
s vyobrazením najväčších osobností Kežmarku a Tatier od výtvarníčky Kataríny Cermanovej.  

Pani Mgr. Erika Cintulová nás informovala o podujatiach na hrade: 
- Výstavná sieň múzea 
- Stretnutie historických vozidiel 
- Krvavé dejiny v novom žánri 
- Lamačské Chvály 
- Letné kino na hrade 
- Deň hrania a výstava Technika - Vedecká hračka 

 
3. Plánovanie kultúrnych aktivít na najbližšie obdobie  
 

- Vianočná rozprávka  
- Tvorivé dielne na Kežmarskom hrade 
- Vernisáž výstavy Mestské opevnenie v Kežmarku a v Podolínci - Výstavná sieň Múzea 

v Kežmarku 
- Tvorivé dielne, pečenie oplátok 
- Prehliadky hradu špeciálne 
- Ruskinovce – zaniknuté mestečko – výstava 
- Privítanie  Mikuláša 
- Adventný koncert vianočných piesni a kolied  
- Vianoce pod Tatrami – výstava prác deti MŠ,  ZŠ, ZUŠ 



- Dámsky večer – kino Iskra 
- Prezentácia novej knihy Kežmarok v zápase storočí I. diel – Nora Baráthová 
- Nový rok s Evou Mázikovou – silvestrovský galavečer 
 
 

4. Zhodnotenie letnej turistickej sezóny a príprava zimnej  sezóny 
 

Pani riaditeľka Mgr.  Erika Cintulová, Mgr. Elena Smrigová a pán Marek Kollár zhodnotili 
pozitívne letnú sezónu. Naďalej je potrebné skvalitňovať služby. Kežmarský hrad mal návštevnosť 
vysokú 48 000 tisíc. Podujatí bolo veľmi veľa. Osobitný ohlas zažilo vystúpenie Krvavé dejiny. Programy 
boli pestré, vyvážené ako v CR, Múzeum, Kino, Kežmarský hrad a iné. 

Návštevnosť KIA bola od 15.06. - 15.09.2024 cca 5 200 turistov. Návštevníkom boli poskytnuté 
rôzne materiály, mapy, predaj suvenírov,  informácie o meste a regióne. Pre rok 2025 plánuje sa dotlač 
propagačných materiálov v spolupráci s mestom a OOCR Tatry - Spiš Pieniny, pripravuje zavedenie 
turistickej karty a turistického pasu. Projekt je v štádiu jednania a prípravy, kedy sa dohodnú 
partnerstva. Veríme, že projekt bude zrealizovaný v priebehu roka 2025. Jeho realizácia závisí od 
zapojení subjektov CR v regióne. Karta by mala pomôcť pritiahnuť do regiónu turistov, zvýšiť tržby 
a znížiť počet nenahlásených prenocovaní. 

 

Aktivity  plánované na rok 2025 

- Mestský karneval (MŠH) 

- Smejko a Tanculienka  

- Veľkonočné tvorivé dielne/park 

- Kežmarská hudobná jar 
- Otvorenie letnej turistickej sezóny 
- Krojované bábiky 
- Festival študenského remesla 

- Muzikál  

- Deň matiek 

- Koncert 

- deň detí 

- Rozprávka 

- Athmostredy, Letné kino, Autokino 

- Rozprávka 2x pri fontáne 

- Leto na divadelných doskách 

- Fest Street Food 

- Oslavy SNP 

- Kežmarská hudobná jeseň 

- Medzinárodný organový festival Ivana Sokola 

- Medzinárodný organový festival  
- Popoludnie úcty k starším  

 
5. Rôzne  

- Pani Mgr. Elena Smrigová informovala prítomných o plánovanom rozpočte na rok 2025 pre 
kultúrne kluby a podaní žiadosti. Zároveň oznámila, že vývesné nové plochy budú na budúci 
rok vyriešene.  



- Pán Mgr. Roman Porubän a Mgr. Janka Gantnerová poukázali na výber účinkujúcich počas 
EĽRO,  bola kritika na vystúpenie /Separ/a doporučujú , aby sa pri výbere účinkujúcich 
dodržiavala kultúra.  

- Pani Mgr. Erika Cintulová  zdôraznila, že  v areáli hradu sú lavičky v dezolátnom stave. Je 
potrebné počítať s navýšením rozpočtu, aby sa mohli vyrobiť nové.  Dve tabule pred hradom 
sú poškodené, treba ich zreparovať a obnoviť obsah, preto navrhla vytlačiť panorámu 
Vysokých Tatier a Meštiansky dom, ktorý bol zapísaný ako národná kultúrna pamiatka v roku 
1981. Postavený je v renesančnom slohu z 15. storočia. Na balkóne domu sa nachádza erb 
rodiny Lány. Je tu prístupná expozícia meštianskej bytovej kultúry na Spiši.  Pani Mgr. Anna 
Jurgovianová hneď zareagovala a ponúkla pomoc zrealizovať so žiakmi tieto  tabule. 

- Ďalším bodom diskusie bolo znova využitie priestorov na: ,, Babičkinu chyžu.“ Zapojiť školy, 
aby robili so žiakmi exkurzie, prehliadky hradu, múzea, lýceum.   

- Pán Maniak pripravuje publikáciu Oslobodenia Česko - Slovenská. Je potrebné podporiť 
finančne tento dokumentárny film.     

 
 

Hlasovanie členov komisie o návrhu  
 

Za: 7     Proti: 0    Zdržal sa: 0 
 

Všetci prítomní členovia komisie schválili tento návrh. 
 

- Postarať sa o bezdomovcov, aby neležali na lavičkách v okolí Evanjelického kostola a tie 
presunúť na cyklochodníky.  
 
 

Hlasovanie členov komisie o tomto návrhu: 

Za: 7     Proti: 0   Zdržal sa: 0  

6. Záver 
 

Na záver zasadnutia predseda komisie kultúry, regionálneho rozvoja, cestovného ruchu 
a propagácie mesta pri Mestskom zastupiteľstve v Kežmarku  Ing. Vojtech Wagner poďakoval 
všetkým prítomným a hosťom za účasť a rozlúčil sa. 

 

V Kežmarku, dňa: 29.11. 2024      Ing. Vojtech Wagner 

Zapísala: Helena Ščurková      predseda komisie 

 


